

**MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS  
BELARUSIAN STATE UNIVERSITY  
FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS  
Department of International Law**

**Annotation to the master's thesis**

**INTERNATIONAL PROTECTION OF FOREIGN INVESTMENTS**

Scientific supervisor –  
Sharapa Inga Alexandrovna,

Candidate of Science (Law)

Associate Professor

Minsk, 2024

# ANNOTATION

**1. Structure and scope of the master's thesis:** The thesis consists of an introduction, three main chapters, a conclusion, and a reference section, totaling approximately 73 pages, including several applications such as case studies and policy analysis which occupy about 5 pages. The thesis draws upon a diverse range of bibliographic sources, including academic articles, policy documents, and international reports, totaling over 66 references.

**2. Keywords:** FOREIGN DIRECT INVESTMENT, POLICY EVOLUTION, GLOBAL ECONOMIC SYSTEM, INVESTMENT STRATEGIES, ECONOMIC DEVELOPMENT, INTERNATIONAL COOPERATION, DIGITAL ECONOMY, SUSTAINABLE DEVELOPMENT, GLOBAL COMPETITIVENESS, "BELT AND ROAD" INITIATIVE.

### **3. The content of the work**

Object of the study is China's FDI policy framework, encompassing the historical development, legislative reforms, and strategic initiatives that have shaped its approach to foreign investment.

Subject of the study is the multifaceted impact of China's FDI policy on various aspects, including technological innovation, digital economy promotion, global competitiveness enhancement, and sustainable development fostering.

The aim of the thesis is to provide an in-depth analysis of the evolution of China's FDI policy, examining its strategic significance in the context of the global economic system, and to evaluate the policy's effectiveness in achieving its intended objectives both domestically and internationally.

Methods of research include historical analysis, policy evaluation, and integration of international investment strategies and economic policy curricula.

Results:

The results highlight the progressive nature of China's FDI policy, its adaptability to global economic shifts, and its strategic alignment with national development goals. The thesis contributes to the existing body of knowledge by offering a detailed examination of China's FDI policy, which has not been fully explored in academic literature.

Reliability of materials and results of the thesis:

The materials used in the thesis are derived from a wide array of reputable academic and policy sources, ensuring the reliability and validity of the research findings. The results are based on a comprehensive approach that integrates historical context with contemporary policy evaluation.

Recommendations for the use of the results:

The insights gained from this analysis should be integrated into educational curricula on international business and economic policy. The practical application of the research findings can inform the strategies of businesses and policymakers engaging with China's FDI landscape. The results also contribute to the discourse on international investment strategies and are recommended for publication in academic journals and presentation at scientific conferences.

# АННОТАЦИЯ

**1. Структура и объем магистерской диссертации:** Диссертация состоит из введения, трех основных глав, заключения и раздела ссылок, общим объемом около 73 страниц, включая несколько приложений, таких как тематические исследования и анализ политики, которые занимают около 5 страниц. В диссертации использован широкий спектр библиографических источников, включая научные статьи, политические документы и международные отчеты, в общей сложности более 66 ссылок.

**2. Ключевые слова:** ПРЯМЫЕ ИНОСТРАННЫЕ ИНВЕСТИЦИИ, ЭВОЛЮЦИЯ ПОЛИТИКИ, ГЛОБАЛЬНАЯ ЭКОНОМИЧЕСКАЯ СИСТЕМА, ИНВЕСТИЦИОННЫЕ СТРАТЕГИИ, ЭКОНОМИЧЕСКОЕ РАЗВИТИЕ, МЕЖДУНАРОДНОЕ СОТРУДНИЧЕСТВО, ЦИФРОВАЯ ЭКОНОМИКА, УСТОЙЧИВОЕ РАЗВИТИЕ, ГЛОБАЛЬНАЯ КОНКУРЕНТОСПОСОБНОСТЬ, ИНИЦИАТИВА «ПОЯС И ПУТЬ».

## **3. Содержание работы**

Объектом исследования являются основы политики Китая в области ПИИ, включающие в себя историческое развитие, законодательные реформы и стратегические инициативы, которые сформировали его подход к иностранным инвестициям.

Предметом исследования является многогранное влияние политики Китая в области ПИИ на различные аспекты, включая технологические инновации, развитие цифровой экономики, повышение глобальной конкурентоспособности и содействие устойчивому развитию.

Цель диссертации - провести глубокий анализ эволюции китайской политики ПИИ, изучить ее стратегическое значение в контексте глобальной экономической системы, а также оценить эффективность политики в достижении намеченных целей как внутри страны, так и на международном уровне.

Методы исследования включают исторический анализ, оценку политики и интеграцию стратегий международных инвестиций и учебных программ по экономической политике.

Результаты:

Полученные результаты подчеркивают прогрессивный характер китайской политики ПИИ, ее адаптивность к глобальным экономическим сдвигам и стратегическое соответствие национальным целям развития. Диссертация вносит вклад в существующий массив знаний, предлагая детальное рассмотрение китайской политики ПИИ, которая не была

полностью изучена в научной литературе.

Достоверность материалов и результатов диссертации:

Материалы, использованные в диссертации, получены из широкого спектра авторитетных академических и политических источников, что обеспечивает надежность и обоснованность результатов исследования. Результаты основаны на комплексном подходе, объединяющем исторический контекст с оценкой современной политики.

Рекомендации по использованию результатов:

Выводы, полученные в результате данного анализа, должны быть включены в учебные программы по международному бизнесу и экономической политике. Практическое применение результатов исследования может послужить основой для стратегий бизнеса и политиков, работающих с китайским ландшафтом ПИИ. Результаты исследования также вносят вклад в обсуждение стратегий международных инвестиций и рекомендуются для публикации в научных журналах и представления на научных конференциях.